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Valean: Speram ca la sfârsitul lunii iunie certificatul verde digital sa fie deja

functional

Certificatul verde digital al putea fi functional la începutul sezonului estival, undeva la sfârsitul lunii iunie,

potrivit comisarului european pentru Transporturi, Adina Valean.

 

"Ambitia noastra sau propunerea noastra tinteste începutul sezonului de vara. Speram ca undeva la sfârsitul lunii

iunie el sa fie deja functional ca sa poata fi utilizat de cei care doresc sa calatoreasca în scopuri turistice, în primul

rând, în sezonul estival. Ramâne însa aceasta chestiune, trebuie vazut în functie de evolutia epidemiei, de cresterea

numarului de vaccinari, de situatia de la un stat membru al altul, de la o regiune la alta, situatie care e evaluata si

colorata, sa spunem, de Centrul European de Controlul Bolilor, pentru ca poti sa vii dintr-o regiune verde si poti sa

vii dintr-o regiune rosie, ceea ce face o mare diferenta în felul în care ti se restrictioneaza sau ti se limiteaza libera

circulatia în interiorul unei tari anume. Ramâne de vazut ce se va întâmpla la nivelul întregii Uniuni Europene la

începutul sezonului estival si masura în care va fi cu adevarat utilizat", a explicat Valean la Digi 24.

 

Întrebata daca certificatul verde ar trebui reînnoit în cazul în care, dupa sase luni, unele tari iau în calcul o noua

doza de vaccin, oficialul CE a raspuns ca la un moment dat specialistii în domeniul sanatatii ar putea sa spuna ca

valabilitatea e de x luni si ca, prin propunerea legislativa, se considera ca un astfel de document ar putea fi reînnoit

sau nu, pâna la finele epidemiei.

 

"Este vorba despre inexistenta unor date stiintifice care sa spuna cât dureaza imunizarea propriu-zisa. Şi atunci este

posibil ca acest certificat odata obtinut în urma vaccinarii sau a trecerii prin boala, la un moment dat specialistii în

domeniul epidemiilor, al sanatatii, sa vina sa ne spuna ca valabilitatea e de x luni. În principiu noi, prin propunerea

legislativa, consideram ca un astfel de certificat ar putea fi folosit, reînnoit sau nu, pâna la sfârsitul epidemiei,

urmând sa vedem daca în alte situatii se poate gasi vreo utilitate anume", a spus Adina Valean.
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